

Youth and Politics Turned on – just not tuned in to politics as usual

September 20, 2007 – They may look apathetic: they're less likely to vote, less likely to be members of political parties and they know less about politics than other Canadians. In reality, during CPRN's National Dialogue and Summit, young Canadians told us they felt disconnected from mainstream politics – even while expressing deep concern for the country and the way it's run.

In response, CPRN commissioned a research series on Youth Civic and Political Participation, designed to examine the barriers, challenges and opportunities for this participation, and to offer policy recommendations and actions to support our young people in becoming more engaged.

Here are the first three of the six research papers – click on each title to download:

- [**Indifferent or Just Different? The Political and Civic Engagement of Young People in Canada**](#), by Brenda O'Neill of the University of Calgary. This report reviews the literature addressing youth political and civic engagement in Canada, synthesizes the state of existing knowledge and identifies research gaps and priorities. It also includes policy recommendations for increasing youth engagement.
- [**A Group Apart: Young Party Members in Canada**](#), by Lisa Young of the University of Calgary and William Cross of Carleton University. In order to better understand what compels young people to get involved in politics the authors conducted a survey of young party members on university campuses and compared them to other politically engaged students to analyze their different characteristics and motivations.
- [**The Meaning of Political Participation for Indigenous Youth**](#), by Taiiaki Alfred, of the University of Victoria; Brock Pitawanakwat of the First Nations University; and Jackie Price of the Nunavut Sivuniksavut Program. This paper addresses two central questions: What does political engagement mean to indigenous youth today? And how do their attitudes and beliefs regarding political participation affect Canadian electoral processes and institutions.

Three more papers and a synthesis report of the series will be released this fall.

► FRANÇAIS

s u b s c r i b e

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-etwork
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

u n s u b s c r i b e

Hidden Gem

CPRN has launched a new research series on the theme of “sustainability of social housing.” The first papers in that series will be published this fall. Earlier CPRN work in the field includes the research paper ***Housing Affordability: A Children’s Issue***. Author Merrill Cooper establishes the importance of affordable housing for children’s well-being. The paper also demonstrates how governments can come together to develop a cross-jurisdictional, comprehensive and long-term strategy to address housing problems within the context of encouraging good outcomes for Canada’s children. To download the report, [click here](#).



Canadian Policy Research Networks (CPRN) / Réseaux canadiens de recherche en politiques publiques (RCRPP)

Les jeunes et leur indifférence à l’égard de la politique

Le 20 septembre 2007 – Ils ont l’air apathique : ils sont moins susceptibles d’exercer leur droit de vote ou d’être membre d’un parti politique, et leurs connaissances au sujet des affaires politiques sont plus limitées que celles des autres Canadiens. Dans les faits, pendant la tenue du Dialogue et du Sommet national organisé par les RCRPP, de jeunes Canadiens nous ont dit qu’ils se sentaient « coupés » des grands courants de la vie politique – même lorsqu’ils ont exprimé leurs profondes préoccupations à l’égard du pays et de la façon dont il est dirigé.

À la lumière de ce constat, les RCRPP ont procédé à la création d’une collection de documents de recherche sur la Participation des jeunes à la vie civique et politique; ce projet vise à examiner les obstacles, les défis et les possibilités qui entourent cette participation, et à offrir des recommandations en matière de politiques pour encourager les jeunes à s’engager davantage.

Voici les trois premiers d’une série de six documents de recherche qui traitent de ces questions – il suffit de cliquer sur les titres des documents pour les télécharger :

- **[Indifferent or Just Different? The Political and Civic Engagement of Young People in Canada](#)**, de Brenda O’Neill, Université de Calgary. Ce rapport contient une revue de la documentation portant sur la participation des jeunes à la vie civique et politique au Canada; cette analyse vise à faire le point sur les connaissances existantes et à déterminer les lacunes qui persistent au niveau de la recherche dans ce domaine. On y trouve aussi des recommandations sur les mesures à prendre en vue de stimuler la participation des jeunes.

► ENGLISH

abonnement

e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network
e-network e-net
work e-network

- [***A Group Apart: Young Party Members in Canada***](#), de Lisa Young, Université de Calgary, et William Cross, Université Carleton. Afin de mieux comprendre ce qui incite les jeunes à s'intéresser à la vie politique, les auteurs ont réalisé une enquête auprès de jeunes membres des partis politiques sur les campus universitaires, et ils ont comparé leurs opinions à celles d'autres étudiants politiquement engagés afin de d'analyser les différences observées sur le plan de leurs caractéristiques et leurs motivations.

- [***The Meaning of Political Participation for Indigenous Youth***](#), de Taiiake Alfred, Université de Victoria, Brock Pitawanakwat, First Nations University, et Jackie Price, Nunavut Sivuniksavut Program. Les auteurs de ce document examinent deux questions majeures : Qu'est-ce que la participation politique signifie pour les jeunes Autochtones à l'heure actuelle ? De quelle façon leurs attitudes et leurs croyances concernant la participation politique exercent-elles une incidence sur les institutions et les processus électoraux au Canada ?

Trois autres documents ainsi qu'un rapport de synthèse seront publiés dans cette collection pendant l'automne.

Perle cachée

Les RCRPP ont lancé une nouvelle collection de documents de recherche sous le thème de la « durabilité du logement social ». Les premiers documents de cette collection seront publiés cet automne. Parmi les travaux antérieurs des RCRPP dans ce domaine figure le document ***Housing Affordability: A Children's Issue***. L'auteur Merrill Cooper établit dans cette étude l'importance du logement à prix abordable pour le bien-être des enfants. Il y démontre aussi de quelle façon les gouvernements peuvent conjuguer leurs efforts pour concevoir une stratégie intergouvernementale globale et à long terme afin de s'attaquer aux problèmes du logement en vue d'améliorer le sort des enfants au Canada. Pour télécharger le rapport, veuillez [cliquer ici](#).